

Еженедельник новостей МДС, 23-27 ноября 2020

IBC Weekly News, November 23-27, 2020

[Совет по развитию бизнеса и предпринимательства](#) при Торага ЖК КР определил **направления развития** Совета и изменения в его составе.

МРГ по оптимизации [законодательства по лицензионно-разрешительной системе](#) при Совете по экономическим реформам рассмотрела **основные направления деятельности**. **Рекомендации** просим направлять на эл. почту projects@ibc.kg.

Круглый стол [представительства Европейского союза](#) в КР обсудил Многолетнюю индикативную программу на 2021-2027 годы. МДС рекомендовал больше внимания уделять **сотрудничеству ЕС с частным сектором**.

Межведомственная комиссия при [ГКПЭН](#) продолжила работу по **оценке ущерба горнодобывающих компаний**, пострадавших во время октябрьских событий.

[Правление МДС](#) рассмотрело **итоги деятельности организации** за последние два месяца и перспективы развития. За отчетный период в МДС вступили 6 новых членов.

Глава МДС и генеральный директор [Chaarat Gold Holdings Limited](#) Артем Волынец обсудили **ситуацию в горнорудном секторе КР** и возможности скорейшего восстановления деятельности предприятий отрасли.

The [Business and Entrepreneurship Development Council](#) under the Parliament Speaker determined the **directions for the Council's development** and changes in its composition.

[IWG on licensing legislation optimization](#) under the Economic Reforms Council **discussed the goals and main directions** of the IWG activities. Please send your recommendations to projects@ibc.kg

Roundtable of the [EU Delegation to the KR](#) discussed the Multi-Year Indicative Program for 2021-2027. **IBC recommended** paying more attention to EU cooperation with the private sector.

The Interdepartmental Commission under the [State Committee for Industry, Energy and Subsoil Use](#) continued to **assess the damage to the activities of mining companies** affected by the October events.

[The IBC Board](#) reviewed the **results** of the organization's activities over the past two months and development prospects. During the reporting period, 6 new members joined IBC.

IBC Head Askar Sydykov and [Chaarat Gold Holdings Limited](#) CEO Artem Volynets discussed the **situation in the mining sector** of the Kyrgyz Republic and the possibility of an early recovery of the industry's enterprises.

События на 30 ноября - 4 декабря

30 ноября

Заседание МРГ по оптимизации законодательства КР по лицензионно-разрешительной системе.

3 декабря

Совет Европы проведет вебинар по защите лиц, сообщивших о коррупционных правонарушениях, включая бизнес-сектор. Обращаться: +996553127464 (WhatsApp), tobegem@gmail.com

Объявления

Events for Nov 30 - December 4

November 30

Meeting of the WG on licensing legislation optimization under the Economic Reforms Council.

December 3

The Council of Europe will hold a webinar to discuss Kyrgyz legislation on the protection of whistleblowers and its application, covering the business sector. To participate, please contact by phone: +996553127464 (WhatsApp) or email: tobegem@gmail.com

Announcements

Минэконом совместно с IFC разрабатывает [электронный реестр](#) всех **разрешительных документов для бизнеса** в КР.

Будет создана [единая электронная система отчета](#) налоговой службы, Социального фонда и статистического комитета.

10-11 декабря в Бишкеке пройдет [кыргызско-пакистанский бизнес-форум](#) по активизации двусторонней торговли и туризма и привлечения пакистанских инвесторов в КР.

У организаций и ИП остался месяц на **получение квалифицированной электронной подписи**, обязательной для представления налогового отчета в электронном виде. [Подробнее:](#)

Открыт набор на программу **"Fit for Partnership with Germany"**. Обращаться в ТПП КР: managerprogrammkg@gmail.com

Новости членов МДС

[KPMG](#) выпустила бюллетень, в котором сообщает о [публикациях и выступлениях экспертов](#) KPMG об изменениях в налоговое законодательство, возможных последствиях пандемии и других вопросах бизнеса.

Правовой обзор

МДС подготовил [еженедельный обзор](#) наиболее важных изменений в законодательстве КР за **23-28 ноября**:

Депутат ЖК предлагает предоставлять [гражданство КР иностранным гражданам взамен инвестиций](#)
Утверждены стандарты по [оценке качества АРВ](#)
Рассмотрен законопроект о [совмещении процессов проектирования и строительства](#) объектов
Разработана [Программа развития легкой промышленности](#) КР на 2020-2023 годы

Дайджест СМИ

Читайте наш [дайджест СМИ](#) за **23-28 ноября**: экономика, финансы, бизнес, инвестиции
Экономики стран России, Кыргызстана и Казахстана [восстановятся к 2022 году](#)
Moody's [изменило прогноз по рейтингу](#) Кыргызстана на негативный
Сом с начала года [ослаб по отношению к доллару](#) на 22%
Правительство КР рассчитывает на [запуск 6](#)

The Economy Ministry together with the IFC is developing an [electronic register of all permits for entrepreneurs and investors](#) in the Kyrgyz Republic.

A unified [electronic reporting system](#) of the **tax service, the Social Fund and the statistical committee** will be created in the KR.

On December 10-11, a [Kyrgyz-Pakistani business forum](#) will be held in Bishkek to enhance bilateral trade and tourism and **attract Pakistani investors** to Kyrgyzstan.

Organizations and individual entrepreneurs have a month left to obtain a qualified electronic signature, which is mandatory for submitting a tax report in electronic form. [More details](#)

Recruitment for the **Fit for Partnership with Germany** program is open. Please contact CCI of the KR: managerprogrammkg@gmail.com

News from IBC members

[KPMG](#) has released a newsletter, in which it reports [on publications and speeches of KPMG experts](#) on such important topics as changes in the tax legislation, the possible consequences of the coronavirus crisis, labor legislation, etc.

Law review

IBC has compiled a [weekly law review](#) for **November 23-28, 2020** about the most important changes in the Kyrgyz legislation:

Parliament Deputy proposes granting Kyrgyz [citizenship to foreign citizens by investment](#)
Standards for [assessing the RIA quality](#) approved
A bill on [combining the design and construction](#) of facilities considered
[The Light Industry Development Program](#) for 2020-2023 developed
The Economy Ministry drafted a regulation on [VAT refund to diplomatic missions](#)

Weekly media digest

Read our [weekly media digest](#) for **November 23-28, 2020**: economy, business and investment:
Economies of Russia, Kyrgyzstan and Kazakhstan [will recover by 2022](#)
In Kyrgyzstan, the economy [is falling like in the 90s](#)
[Moody's revised](#) Kyrgyzstan's sovereign credit rating outlook to "negative" from 'stable'
KGS has weakened [against the dollar by 22%](#) since the beginning of the year

[крупных инвестпроектов](#) в 2021 году
Китай [согласен на отсрочку](#) выплат \$35 млн по
госдолгу КР до конца 2020
Какие налоги планирует [Узбекистан в 2021 году](#)
Казахстан и Узбекистан намерены [довести
товарооборот до \\$10 млрд](#)

Taxes that [Uzbekistan plans for 2021](#)
The Kyrgyz government expects [to launch 6 large
investment projects](#) in 2021
Kazakhstan will allocate trillions of tenge for the
[indexation of social benefits](#)
Kazakhstan and Uzbekistan intend to bring [trade
turnover to \\$10 billion](#)



Copyright © 2018 International Business Council, All rights reserved.

You're receiving this email because of your relationship with International Business Council.